

Kolonihaveforeningen Pindemosen, Løvdalsvej 8, 3000 Helsingør

Mail: hfpindemosen@gmail.com, tlf.: 21348786, www.pindemosen.dk

Møde i HF Pindemosens bestyrelse

Referat

**Torsdag den 16. januar 2020 kl. 18.00 til senest 21.30
på Pindemosens kontor**

Deltagere: *Lars B. Nielsen (formand), Lene Torp (kasserer), Stefan Olsen (næstformand), Marianne Tinggaard (sekretær), Lene Bak, Vesti Pedersen, Oddbjørg Bertelsen og Dorte Broberg samt suppleanten Solveig Pors Nielsen.*

Eva Andreasen har orlov, men er naturligvis meget velkommen til hele eller dele af mødet.

Afbud: *Stefan, Vesti, Dorte og Eva*

1. Godkendelse af dagsorden samt godkendelse af referat fra mødet den 16. december 2019

Referatet er udsendt på mail den 5. januar.

Begge dele blev godkendt, dog skal vi huske under pkt. 3 at tilføje Temamøde om vedtægter samt Nyt fra Forbundet om vurdering.

2. Valg af ordstyrer og referent

Posten som ordstyrer går på omgang blandt dem, der vil, mens sekretæren varetager referentopgaven.

Solveig meldte sig som ordstyrer.

3. Vinteropgaver 2019-20

De grupper og bestyrelsesmedlemmer, der har nyt at fortælle fra siden sidst, giver en opdatering med udgangspunkt i listen fra 19. november.

- Lene B./Marianne har skrevet til vores kontaktperson Per i Forsyningen, hvor vi skitserer tre løsninger på skralderumsproblemet, herunder forbud mod campingtoiletter, samt spørger om muligheden for lovlig aflevering af poser fra Separett kildesortierende toiletter, hvis kolonisterne ikke får poserne komposteret. Endelig spørger vi om, hvornår kolonihaverne bliver omfattet af kommunens nye affaldssorteringssystem. Der er endnu ikke modtaget svar. Toiletøptællingen fra 2015 skal opdateres og føjes til registranten, så vi er helt sikre på antallet af resterende campingtoiletter, ligesom ordensreglen skal strammes op.
- Lene B./Marianne har skrevet til Dennis Larsen i Kommunen for at høre om status på lokalplan og 60 m² under tag samt om, hvorvidt opgørelse af bebyggelsesgrad på hvert

enkelt havelod er en forudsætning for den videre proces - vi har foreslået en gennemsnitsbetragtning ud fra ordensreglerne.

- Lene T. har igen talt med Lennart fra Kommunen om vores problem med "fælles vand". Han mener fortsat, at problemet er vores, og derfor foretager vores vandmænd et dobbelttjek i den kommende weekend. Vi søger oplysning internt om, hvornår Pindemosen fik nye vandrør og om eventuelle reparationer. Derefter vender vi tilbage til kommunen.
- Solveig/Lene B./Lars/Dorte er i gang med opdatering af registranten, skrivelse om "Din forsikringsmægler samt opfølgning på plejeplanen, herunder paddesø, der måske allerede går i gang inden sæsonåbningen. Mht. sidstnævnte er der modtaget et godt tilbud på fjernelse af taget på gashuset, og det aftales, at resten af huset fjernes som fællesarbejde. De to fældede birketræer ved store sø fylder på grenpladsen. Lars forhører sig om flishugger, og Lene B. tjekker, om produktionsskolen kunne være en mulighed. Forslag om at tilbyde flisning i Pindemosen en gang om året.
- Temamøde om vedtægter
Marianne opdaterer ordensreglerne igen efter aftale og sender dem til bestyrelsen med kort tidsfrist mhp. endelig godkendelse. Hun formulerer ligeledes forslag til vedtægtsændringer inden næste møde.
- Nyt fra Forbundet om vurdering
Marianne orienterer Vurderingsudvalget om det nye fra Forbundet og tjekker den fremsendte standardvedtægt mht. eventuelle nødvendige ændringer i vores egne vedtægter. Lars kontakter kredsens for at høre om kurser, tidsfrister, fællesmøde og andet i denne sammenhæng.

Der mangler fortsat nogle vinteropgaver, som der orienteres om på næste møde.

5. Generalforsamling 2020

Vi har deadline for udsendelse af dagsorden den 8. februar og for indkomne forslag 14 dage senere. Vi skal derfor drøfte eventuelle forslag, valg til bestyrelsen samt indsatsen for at finde kandidater til udvalg og grupper.

Til bestyrelsen: Lars genopstiller som formand. Stefan, Vesti og Eva genopstiller IKKE. Dorte og Solveig stiller op som bestyrelsesmedlemmer. Der er således 1 ledig plads som bestyrelsesmedlem samt 1-3 pladser som suppleant.

Til Vurderingsudvalget mangler vi en formand og op til 3 kandidater. Marianne kontakter det nuværende udvalg, hvor kun have 62 er på valg, for valg plus formandsposten - og orienterer om de nye regler. [REDACTED]

Marianne kontakter alle øvrige på valg mhp. genopstilling.

Lene B. og Marianne arrangerer en fælles spisning efter generalforsamlingen ud fra princippet om bedst og billigst, eventuelt med arbejdsbidrag fra den øvrige bestyrelse.

6. Vand i haverne i ny afdeling

Jf. referatet fra december-mødet. [REDACTED]

[REDACTED] Drøftelse af henvendelse til kommunen.

Bilag eftersendes.

Lars og Lene B. orienterede om den aktuelle sag og om tidligere vandproblemer og havenedlæggelser. Bestyrelsen drøftede en henvendelse til kommunen om ansvaret for vedligehold af dræn [REDACTED] Der er meddelt muligheden for et erstatningsspørgsmål til Nikolaj Brejl. Bestyrelsen antager, at det er et drænproblem, og vi beder kommunen om proaktivt at tjekke dræne, fx en gang om året. Lars skriver til Bente F.

7. Nyt fra formanden, næstformanden samt øvrige bestyrelsesmedlemmer

- [REDACTED]
- Orientering til ventelisten om genbetaling
Marianne skriver snarest til alle på ventelisten og orienterer om behovet for fornyelse af gebyret inden 1. marts for at bevare ancienniteten.
- Evt. nyt om "fælles vand"
Se pkt. 3.
- Nyt fra kommunen til fællesarbejdet, herunder paddesø
Se pkt. 3.
- Opfølgning fra seneste møde, jf. referatet
Der er rettet henvendelse til Bente F. om Løvdalsvej, [REDACTED]
[REDACTED] og det nye kartoteksskab er taget i brug.
- Andet ...?
Intet.

8. **Nyt om bestyrelsen på Damgården**

Der henvises til mail fra 5. januar om Pindemosens møde med den nye formand for bestyrelsen på Damgården samt til eventuelt nyt fra vores repræsentanter i denne bestyrelse.

Vores repræsentant Peter fra have 72 har meddelt, at vi først hører nyt efter Damgårdsbestyrelsens møde 16. januar. Vi skal høre, om Mette fra have 15 stiller op igen. Sagen om Damgården skal indgå i formandens beretning samt om det videre forløb. I lyset af den nye situation kunne det overvejes, om Klubhuset kan inddrages til brug også af Pindemosens arrangementsudvalg og af kolonister i øvrigt.

9. **Næste møde, mødeleder og forslag til punkter på mødet**

Mødet er aftalt til mandag den 3. februar.

Marianne står for aftensmaden, og der er spisning kl. 18-18.30 og møde derefter.

10. **Eventuelt**

Intet.

27. januar 2020

Revideret 16. februar efter aftale på bestyrelsesmødet 3. februar 2020